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Toelichting op het voorstel 

 

Inleiding 

De raadsfractie van Christen Unie heeft art. 45 vragen gesteld over de positie van De Herberg. Dit naar 

aanleiding van een artikel in De Stentor over de positie van De Herberg als gevolg van de vernieuwde 

Woningwet. Op basis  van de nieuwe woningwet hebben woningcorporaties minder ruimte om in zorg 

en welzijn te investeren. Dit betekent de huidige bijdragen van de betrokken woningcorporaties per 

2019 beperkt zullen worden tot de huisvestingskosten.  

In de prestatieafspraken tussen gemeente Zwolle en de woningcorporaties staat dat dat voor medio 

2018 een nieuwe toekomstvisie voor de positie van De Herberg per 2019 moet worden vastgesteld. 

 

Kernboodschap 

 

Wij stellen voor de vragen van de raadsfractie van Christen Unie als volgt te beantwoorden: 

 

1. Deelt het college onze opvatting De Herberg ook in de toekomst een belangrijke rol te 

vervullen heeft in Zwolle? Maakt het college zich hard voor behoud van De Herberg, zolang 

zij die belangrijke rol heeft, ook als de financiering van de corporaties terugloopt of stopt? 

 

In de door de raad vastgestelde veranderagenda voor maatschappelijke opvang en beschermd 

wonen (2016-2019) zijn de ambities opgenomen om mensen zo lang mogelijk zelfstandig te laten 

wonen en mensen zo snel mogelijk weer zelfstandig te laten wonen. Concreet betekent dit dat we 

zoveel mogelijk willen inzetten op het voorkomen van dakloosheid en als dakloosheid niet (meer) 

is te voorkomen op een zo kort mogelijk verblijf in de maatschappelijke opvang. We werken met 

onze lokale en regionale partners (regiogemeenten, corporaties, zorgaanbieders, etc.) concrete 

maatregelen uit om deze ambities te kunnen behalen.  

 

Als we er met onze partners in slagen om het aantal (nieuwe) daklozen te doen afnemen en zij die 

toch dakloos zijn geworden zo snel mogelijk kunnen laten door- en uitstromen uit de 

maatschappelijke opvang, zal minder beroep hoeven te worden gedaan op een voorziening als De 

Herberg. Het is echter niet reëel te verwachten dat we op enig moment geen opvangplekken meer 

nodig hebben in regio Zwolle. Om diverse, vaak onvoorspelbare en niet stuurbare redenen zullen 

mensen ook na 2018 een beroep blijven doen op maatschappelijke opvang, ook in regio Zwolle.  

 

Het is voor gemeente Zwolle dan ook van groot belang om voor deze kwetsbare doelgroep 

voorzieningen in stand te houden die zowel kwantitatief, maar vooral ook kwalitatief, afdoende 

opvang kunnen bieden. Wij voorzien dat De Herberg, samen met de overige aanbieders voor 

maatschappelijke opvang in regio Zwolle, hierin een belangrijk rol zal blijven spelen.  

Er is het college derhalve veel aan gelegen om toekomstbestendige voorzieningen te hebben voor 

maatschappelijke opvang. Dit is dan ook de reden waarom we met RIBW go/De Herberg in 

gesprek zijn over de toekomst van De Herberg na 2018. Belangrijk vraagstuk hierbij is welke 

omvang De Herberg voor 2019 en verder reëel is en welke (sluitende) begroting hierbij past. Het is 

derhalve niet alleen een financieringsvraagstuk.  

 

file://///test.intern/Data/GezamenlijkY/Gemeente/Div/Handleidingen_WO/formats%20college-raad/html/informatienota%20voor%20college%20en%20raad%20handleiding.htm
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Het college maakt zich hard en zal zich hard blijven maken voor het hebben van een adequaat 

voorzieningenniveau voor de kwetsbare doelgroep dak- en thuislozen. Met deze insteek gaan wij 

de gesprekken aan met RIBW GO/De Herberg en de betrokken corporaties. 

 

2. Herinnert het college zich de uitspraak van wethouder Vedelaar in het debat over de 

actualisatie prestatieafspraken op 7 september 2015 dat "er ook groot belang ligt in het 

continu betrekken van ook […] regionale corporaties bij De Herberg"? 

 

De huidige financiële bijdrage van de corporaties aan De Herberg bestaat uit bijdragen van 9 

woningcorporaties, dit zijn de drie grootste Zwolse woningcorporaties, maar dus ook corporaties uit 

de regio. Het is niet te verwachten dat andere corporaties in het gat springen dat ontstaat als de 

huidige participerende corporaties hun financiële bijdragen gaan afbouwen. Ook andere 

woningcorporaties zijn immers gehouden aan dezelfde nieuwe woningwet. 

 

 

Een bijdrage van woningcorporaties in de regio wordt overigens niet alleen in financiële zin 

verwacht. Wij verwachten dat ook meer wordt ingezet op het voorkomen van huisuitzettingen (met 

dakloosheid als gevolg) en op meer aanbod van adequate en betaalbare woonruimte voor (ex) 

dak- en thuislozen. Wij verwachten dat regiogemeenten en woningcorporaties prestatieafspraken 

hiertoe te maken. Dit is ook opgenomen in het convenant regionale samenwerking beschermd 

wonen en maatschappelijke opvang centrumregio Zwolle.  

 

 

3. Zet het college daarmee (zie vraag 2) in op een blijvende rol van de corporaties? Zo ja: 

worden daar ook andere corporaties dan de Zwolse woningcorporaties bij betrokken? 

 

De bijdragen van de 9 betrokken corporaties aan De Herberg is uniek geweest. Jaren lang hebben 

zij hebben zich  ingezet om samen met andere partners, o.a. gemeente Zwolle,  De Herberg een 

belangrijke positie te geven in de opvang van dak- en thuislozen in het verzorgingsgebied van 

centrumgemeente Zwolle.  

 

De corporaties hebben aangegeven betrokken te willen blijven bij De Herberg, ook na 2018. Wel 

zal hun financiële betrokkenheid worden afgebouwd, conform de ruimte die zij hebben op basis 

van de nieuwe woningwet. De betrokkenheid van de corporaties gaat verder dan uitsluitend een 

bijdrage in de financiering van De Herberg, zie ook de beantwoording van vraag 2. 

 

4. In de jongste prestatieafspraken hebben college en corporaties afgesproken dat De Herberg 

per 2019 geheel zelfstandig is. Wat wordt hiermee bedoeld? Wat is de stand van zaken met 

betrekking tot de voorbereiding daarvan? 

 

In de jongste prestatieafspraken hebben college en corporaties afgesproken dat partijen zich 

inspannen om de instroom in De Herberg zoveel mogelijk te beperken en de uitstroom te 

bevorderen. Daarnaast hebben college en corporaties afgesproken dat zij voor medio 2018 een 

nieuwe toekomstvisie voor de positie van De Herberg per 2019 vaststellen.  

 

De term ‘financieel zelfstandig’ is ontleent uit de samenwerkingsovereenkomst van de 
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participerende corporaties van De Herberg en is niet expliciet onderdeel van de prestatieafspraken 

tussen het college en de corporaties. Dit laat onverlet dat de aangekondigde afbouw van de 

financiële bijdragen van de betrokken corporaties aan De Herberg uiteraard van (grote) invloed is 

op de exploitatie van De Herberg na 2018. In de nog vast te stellen toekomstvisie van De Herberg 

zal hierop een antwoord moeten worden gegeven.  

Financieel zelfstandig betekent in deze dat De Herberg voor haar exploitatie vanaf 2019 niet langer 

afhankelijk is van financiële bijdragen van woningcorporaties voor zorgtaken. Dit betekent dat er 

een andere financieringsbron wordt gevonden, of dat de omvang van de voorziening wordt 

aangepast aan de toegekende middelen. 

 

Op dit moment is De Herberg zich intern aan het beraden over een contourschets van de toekomst 

van De Herberg na 2018. Dit wil De Herberg op een later moment (maar ruimschoots voor 2018) 

delen en bespreken met alle stakeholders van De Herberg. Gemeente Zwolle zal actief betrokken 

zijn bij de verdere uitwerking van deze contourschets en de mogelijk implicaties daarvan. 

 

 

5. Herinnert het college zich de toezegging op 7 september 2015 dat de raad op de hoogte 

wordt gehouden van ontwikkelingen met betrekking tot De Herberg? Klopt het dat de 

overdracht van de prestatieafspraken 2016-2019 de eerste keer sinds het debat was dat de 

raad over de ontwikkelingen met betrekking tot De Herberg is geïnformeerd? Is het college 

bereid de raad tot aan de presentatie van de nieuwe toekomstvisie van De Herberg separaat 

te informeren over ontwikkelingen met betrekking tot De Herberg? 

 

Het college zal de raad tijdig betrekken en informeren bij belangrijke stappen die gezet moeten 

worden inzake de toekomst van De Herberg na 2018, voor zover dit van invloed is op het 

gemeentelijk beleid voor maatschappelijke opvang en beschermd wonen. Tegelijk is het wel zo dat 

De Herberg, als onderdeel van RIBW GO, een zelfstandige zorgaanbieder is die, weliswaar in 

nauwe samenwerking met, maar onafhankelijk van gemeente Zwolle fungeert. In eerste instantie is 

De Herberg dan ook aan zet om een toekomstvisie voor De Herberg te schetsen. 

Gelet op ons belang bij toekomst bestendige voorzieningen voor maatschappelijke opvang (zie ook 

beantwoording van vraag 1) zal gemeente Zwolle samen met de betrokken corporaties hier echter 

actief bij betrokken zijn. 
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Openbaarheid 

Dit voorstel is openbaar 

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 
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Jaargang   

Onderwerp  Beantwoording artikel 45 vragen ChristenUnie over toekomst De Herberg 

 

 

De raad van de gemeente Zwolle; 

 

Gelezen het voorstel van burgemeesters en wethouders, d.d. 13-09-2016 

 

besluit: 

 

 

 

Aldus besloten in de openbare vergadering van 26 september 2016, 

 

de voorzitter, 

 

de griffier, 


